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 Salariul mediu net a crescut in Romania cu 49 de lei, in iunie (INS) 

 Rata anuala a inflatiei la 5% in luna iulie 2021 

 Eurostat: Rata de angajare a proaspat absolventilor a crescut in pandemie, 

ajungand la 76,7% in 2020 

 Florin Citu a dezvaluit unde se duc banii economisiti din pensiile speciale: 'Merg 

acolo unde este nevoie in buget' 

 Florin Citu a anuntat ca la rectificare va creste suma alocata Ministerului 

Transporturilor 

 Orban, despre rectificarea bugetara: Au mai ramas cateva puncte. Banii pentru 

autoritatile locale, in discutie 

 Florin Citu: Oamenii se vaccineaza si apoi primesc un voucher in valoare de 100 

lei 

 Guvernul urmeaza sa adopte un proiect de hotarare privind Strategia militara a 

Romaniei 

 Ministrul Fondurilor Europene, despre cum vor fi cheltuiti banii din programul 

2021-2027: „Vreau sa dam banii pe rezultate, nu pe hartii” 

 Ministrul Dezvoltarii anunta o ordonanta care sa rezolve problema cresterii 

preturilor la materialele de constructii 

 Marcel Ciolacu anunța DEZASTRUL: Romania s-a indatorat foarte mult, FMI va 
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 Doi procurori militari ar urma sa lucreze la dosarul ”10 august”. Concluziile 
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 Legea consumatorului vulnerabil ar urma sa fie adoptata in septembrie. 

Termenul de intrare in vigoare va fi devansat pentru luna octombrie 

 Pretul la energia termica va creste cu cel putin 20% in aceasta iarna. "Plafonarea 

facturilor la lumina si gaze ar fi o decizie dezastruoasa" 

 Alti 10 km de autostrada, finalizati inainte de termen. „Se lucreaza la finalizarea 

celor noua poduri si pasaje”  

 Gheorghita: Numarul infectiilor creste lent, dar sustinut. 81,5% din cazurile din 

ultimele saptamani sunt la persoane nevaccinate 

 Romania a exportat in 2021 un milion de tone de cereale si a scumpit painea 

 Romania, cel mai mare exportator de oi din UE. Crestere semnificativa a 

vanzarilor in primele cinci luni ale anului 

 Fortele Navale Romane se implica in protejarea mediului marin 

 UE majoreaza de la 40 la 75 de milioane de euro fondurile necesare pentru a 

asigura accesul la vaccinuri al tarilor din Parteneriatul Estic 
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 Salariul mediu net a crescut în România cu 49 de lei, în iunie (INS) 

Câştigul salarial mediu nominal brut a fost, în iunie, de 5.779 lei, cu 84 lei mai mare 

decât în luna anterioară, în timp ce valoarea medie nominală netă s-a ridicat la 3.541 lei, 

în creştere cu 49 lei, raportat la perioada de referinţă, arată datele publicate, miercuri, de 

Institutul Naţional de Statistică (INS). 

 

Potrivit statisticii oficiale, valorile cele mai mari ale câştigului salarial mediu 

nominal net s-au înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia informaţiei - 

inclusiv activităţi de servicii informatice (8.439 lei), iar cele mai mici în domeniul 

Hoteluri şi Restaurante (1.926 lei). 

 

"În luna iunie 2021, în majoritatea activităţilor din sectorul economic, nivelul câştigului 

salarial mediu net a crescut ca urmare a acordării de prime ocazionale (prime 

trimestriale, anuale, pentru performanţe deosebite ori de fidelitate), drepturi în natură şi 

ajutoare băneşti, sume din profitul net şi din alte fonduri (inclusiv bilete de valoare). De 

asemenea, creşterile câştigului salarial mediu net s-au datorat realizărilor de producţie 

ori încasărilor mai mari (funcţie de contracte/proiecte), reluării activităţii anumitor agenţi 

economici, cât şi disponibilizărilor de personal cu câştiguri salariale mai mici faţă de 

medie, din unele activităţi economice", precizează sursa citată. 

 

Datele INS relevă faptul că, în iunie faţă de mai 2021, cele mai semnificative creşteri ale 

câştigului salarial mediu net s-au înregistrat în activităţile de editare (+20,9%) şi în 

telecomunicaţii, transporturi aeriene, fabricarea produselor de cocserie şi a produselor 

obţinute din prelucrarea ţiţeiului, fabricarea produselor farmaceutice de bază şi a 

preparatelor farmaceutice, fabricarea calculatoarelor şi a produselor electronice şi 

optice, fabricarea de maşini, utilaje şi echipamente (între 10,5% şi 15%). 

 

Pe de altă parte, scăderi importante ale câştigului salarial mediu net au fost consemnate 

astfel: cu 16,1% în extracţia cărbunelui superior şi inferior şi cu 9,6% în extracţia 

petrolului brut şi a gazelor naturale. 
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De asemenea, în sectorul bugetar s-au înregistrat uşoare creşteri ale câştigului salarial 

mediu net faţă de luna precedentă în învăţământ (+0,5%), dar şi în administraţie publică 

(+0,1%). În schimb, în sănătate şi asistenţă socială, câştigul salarial mediu net a scăzut 

comparativ cu luna precedentă (-2%). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Rata anuală a inflaţiei la 5% în luna iulie 2021 

Rata anuală a inflaţiei a urcat la 5% în luna iulie 2021, de la 3,9% în iunie, în condiţiile în 

care mărfurile nealimentare s-au scumpit cu 7,64%, serviciile cu 2,74% iar mărfurile 

alimentare cu 2,33%, potrivit datelor publicate miercuri de Institutul Naţional de 

Statistică (INS). 

 

Preţurile de consum în luna iulie 2021 comparativ cu luna iunie 2021 au crescut cu 

1% iar de la începutul anului (iulie 2021 comparativ cu decembrie 2020) majorarea 

preţurilor a fost de 4,4%. 

 

Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (august 2020 - iulie 2021) faţă de 

precedentele 12 luni (august 2019 - iulie 2020) este 3,1%. 

 

Potrivit INS, indicele armonizat al preţurilor de consum în luna iulie 2021 comparativ cu 

luna iunie 2021 este 100,46%. 

 

"Rata anuală a inflaţiei în luna iulie 2021 comparativ cu luna iulie 2020 calculată pe baza 

indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 3,8%. Rata medie a preţurilor de 

consum în ultimele 12 luni (august 2020 - iulie 2021) faţă de precedentele 12 luni 

(august 2019 - iulie 2020) determinată pe baza IAPC este 2,5%", precizează INS. 

 

Banca Naţională a României a majorat la 5,6% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui 

an, conform unei prezentări realizate luni de guvernatorul Băncii Naţionale a României, 

Mugur Isărescu. 
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"După acest vârf care este deja în prezent, îl avem aici după noi, inflaţia care va fi 

anunţată peste 2 zile, sau mai degrabă după mine, ca să nu angajez pe mulţi colegi, va 

depăşi 5%, sau va fi în jur de 5%. Şi subliniez acest lucru pentru că de regulă când noi 

facem o prognoză la sfârşitul anului, să spunem va fi 5,6%, cum este şi aici, există 

tendinţa să se spună aşa: Banca naţională prognozează de acum înainte o inflaţia de 

5,6%, preţurile vor creşte cu 5,6%. Nu este aşa. Inflaţia e deja 5%, deci mai degrabă 

vedem, bineînţeles şi cu acţiunea politicii monetare, care a început deja să se întărească, 

mai degrabă vedem o temperare a creşterilor de preţ şi acesta este efortul nostru, să 

menţinem inflaţia între 5 - 5,5% până la sfârşitul anului pentru ca apoi, datorită efectului 

de bază indicele preţurilor de consum în ianuarie coboară deja sub 5%, pe la 4 şi ceva la 

sută. Am punctat şi trimestrul III şi trimestru IV, sfârşit de trimestru ca să vedeţi că aceşti 

5,6% nu este o noutate. Nu este o prognoză că preţurile vor creşte de acum înainte. 

Prognoza noastră este că prin eforturi, inclusiv în domeniul monetar, vom reuşi să ţinem 

preţurile undeva între 5 şi 5,5%. Mă refer la indicele preţurilor de consum. Deci creşterile 

din toamnă vor fi foarte mari. Pentru sfârşitul anului următor datorită faptului că dispare 

şi efectul de bază din in ianuarie cu electricitatea şi cel din vară cu gazele naturale 

prognoza noastră este indicele preţurilor de consum coboară la 3,4%", a spus Mugur 

Isărescu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eurostat: Rata de angajare a proaspăt absolvenţilor a crescut în 

pandemie, ajungând la 76,7% în 2020 

Rata de angajare a proaspăt absolvenţilor a crescut în pandemie: mai mult de un sfert 

dintre absolvenţii de liceu sau de facultate se angajează în cel mult trei ani de la 

absolvire. 

Rata de angajare a proaspăt absolvenţilor, care măsoară ponderea din total a 

absolvenţilor de studii medii şi superioare care s-au angajat în primii trei ani de la 

absolvire, a ajuns la 76,7% în 2020, în uşoară creştere faţă de anul 2019, potrivit datelor 

Eurostat, citate de ZF. 
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„Cel puţin în prima jumătate a anului 2020 toate companiile au blocat rolurile pe zona 

de junior, dar cred că spre toamnă s-au reluat recrutările şi aşa se explică această 

creştere din 2020 faţă de 2019. Acum este un interes foarte mare din partea companiilor 

pentru a angaja absolvenţi, pentru că nu poţi să stai fără juniori în organizaţie. În plus, în 

compania noastră, am observat că tinerii sunt mai loiali, stau cu cel puţin un an mai mult 

în organizaţie decât stau angajaţii cu ceva experienţă”, a explicat Dragoş Gheban, 

managing partner al Catalyst Solutions, companie care furnizează servicii de recrutare şi 

employer branding. 

Anul acesta, 148.000 de elevi au terminat liceul şi alţi aproape 86.000 de studenţi au 

încheiat cursurile unei facultăţi, arată datele INS. Un absolvent de liceu se poate angaja 

în industria ospitalităţii, temporar, dacă doreşte să îşi continue studiile, iar dacă nu vrea 

acest lucru, atunci se angajează în industrie sau în retail, relatează Mediafax.ro. 

„Se observă o preluare a modelului american, în staţiunile de la munte, unde întâlneam 

de regulă studenţi angajaţi, acum lucrează mai degrabă adolescenţi. Tot mai mulţi pă-

rinţi îşi lasă copiii să lucreze în vacanţele din clasa a 11-a sau a 12-a şi experienţa lor e 

foarte valoroasă, pentru că învaţă să se obişnuiască cu rutina unui job, cu un program de 

lucru, dezvoltă abilităţi de relaţionale, de planificare şi de organizare, competenţe care 

sunt transferabile şi în alte joburi şi care potenţează cunoştinţele pe care le obţin în 

facultate ulterior”, a mai spus Dragoş Gheban. 

Cel mai ridicat nivel al indicatorului ”rata de angajare a proaspăt absolvenţilor” a fost 

înregistrat în 2018, când aproape opt din zece absolvenţi (77,4%) s-au angajat după 

absolvire, iar cel mai scăzut – de 66,2% - a fost înregistrat în 2014, arată datele Eurostat, 

care a centralizat aceste informaţii în intervalul 2011- 2020. România a fost contra 

trendului european în ultimul an: dacă la nivelul celor 27 de state membre ale Uniunii 

Europene rata de angajare a absolvenţilor a scăzut în 2020 faţă de 2019 (de la 80,9% în 

2019 la 78,7% în 2020), în România aceasta a crescut uşor (cu 0,6 puncte procentuale). 

”Un absolvent de liceu, care se angajează temporar, primeşte un salariu de 1.200- 1.300 

de lei net, aceste joburi nefiind întotdeauna cu program de 8 ore pe zi. După o perioadă 

de probă, aceştia pot începe cu un salariu de 1.600- 1.800 de lei net, iar după un an pot 

creşte la 2.400 de lei net. Pentru un absolvent de facultate, media este undeva la 1.800 – 

2.500 de lei net pentru un program de internship”, a mai spus Dragoş Gheban. Totuşi, în 

IT, ”internii” primesc şi 800- 900 de euro net pe lună, echivalentul a 4.000 – 4.400 de lei 

net. 
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Cu o rată de angajare a proaspăt absolvenţilor de 76,7%, România stă mai bine la acest 

capitol decât Portugalia (75,7%), Franţa (74,9%), Spania (69,6%), Italia (56,8%) şi Grecia 

(54,9%). 

Statele cu cele mai înalte valori ale acestui indicator sunt Malta (92,2%), Germania 

(90,5%), Olanda (89,3%), Austria (88,4%) şi Cehia (87,3%). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Florin Cîţu a dezvăluit unde se duc banii economisiţi din pensiile 

speciale: 'Merg acolo unde este nevoie în buget' 

Banii economisiţi din pensiile speciale merg în special la investiţii, a declarat, marţi, 

premierul Florin Cîţu, înaintea şedinţei coaliţiei de guvernare, anunță Agerpres. 

"Merg acolo unde este nevoie în buget, la investiţii în special", a spus premierul, întrebat 

unde merg banii economisiţi din pensiile speciale. 

Pentru Ministerul Sănătăţii, a precizat Florin Cîţu, s-a estimat alocarea la rectificarea 

bugetară a 3,7 miliarde de lei, inclusiv pentru Casa Naţională a Asigurărilor de Sănătate. 

"Pentru cheltuielile pentru Ministerul Sănătăţii, inclusiv pentru Casa Naţională a 

Asigurărilor de Sănătate, sunt în acest moment 3,7 miliarde de lei estimate de noi, cam 

aceasta este, de fapt, alocarea la MS, care include şi Casa Naţională a Asigurărilor de 

Sănătate", a afirmat prim-ministrul. 

El a menţionat că, faţă de începutul anului, deficitul bugetar a crescut de la 80 de 

miliarde lei la 82,5 miliarde de lei, urmând să se facă redistribuiri între ministere. Florin 

Cîţu a adăugat că, în total, este posibil să fie redistribuiţi 9 miliarde de lei. 

Întrebat dacă ştie cât costă o franzelă, Cîţu a răspuns că el nu mănâncă pâine. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 august 2021 8 

 

 Florin Cîțu a anunțat că la rectificare va crește suma alocată 

Ministerului Transporturilor 

Premierul Florin Cîţu a declarat, marţi, că suma care va fi alocată suplimentar 

Ministerului Transporturilor este de aproximativ 625 de milioane de lei. 

„La Transporturi, aşa cum v-am spus, au cerut pentru subvenţii şi pentru asistenţă socială 

şi acolo vom suplimenta puţin sumele. La asistenţă socială vom merge pe media 

ultimilor ani, deci cu 100 de milioane, şi la subvenţii cu 83 de milioane. Totalul este puţin 

mai mare, pentru că am suplimentat şi la CNAIR, acolo m-am uitat la execuţie şi execuţia 

este bună şi acolo am suplimentat cu 170 de milioane. 625 de milioane, cam aşa sunt”, a 

precizat Cîţu, după şedinţa coaliţiei de guvernare în care s-a discutat despre rectificarea 

bugetară, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Orban, despre rectificarea bugetară: Au mai rămas câteva puncte. 

Banii pentru autorităţile locale, în discuţie 

Ludovic Orban spune că în şedinţa coaliţiei s-a discutat despre rectificarea bugetară în 

linii mari. Foto: Inquam Photos / Virgil Simionescu 

Coaliţia de guvernare a agreat, marţi, liniile generale ale rectificării bugetare, rămânând 

câteva puncte în discuţie, printre care fondurile alocate autorităţilor locale, a declarat 

liderul PNL, Ludovic Orban. 

 

El a precizat după şedinţa coaliţiei că s-a discutat despre rectificarea bugetară în linii 

mari, respectiv necesităţile de alocare de fonduri suplimentare pentru ordonatorii 

principali de credite. 

„Au rămas câteva puncte în discuţie care vor fi clarificate”, a arătat Orban. 

Întrebat pe ce criterii vor fi acordaţi banii către autorităţile locale, el a spus că discuţia 

continuă. 
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„A rămas să existe o discuţie şi pe tema asta. Cert este că suma prevăzută în total este 

de 3 miliarde, care se împarte pe mai multe categorii - fond de rezervă, suplimentarea 

bugetelor locale, fie prin formulă, fie prin alt mecanism. Deci, urmează să se clarifice în 

detaliu acest punct. În mod normal, trebuie să se ţină cont de asigurarea cheltuielilor, de 

funcţionarea de resurse, trebuie să se asigure pentru cofinanţare, în special pentru 

funcţionarea proiectelor care sunt finanţate din fonduri europene pentru localităţile care 

au probleme. (...) A rămas că o să mai existe o discuţie pentru detaliere şi cu ministrul 

Dezvoltării şi cu reprezentanţii asociaţiilor reprezentative ale autorităţilor locale - 

respectiv UNCJR, Asociaţia Municipiilor şi celelalte. Dar e o sumă generală, care este 

stabilită în cuantum, urmând să se stabilească cu precizie modul de alocare a banilor”, a 

explicat liderul PNL, potrivit Agerpres. 

O altă temă discutată în coaliţie a fost legată de PNDL 3, respectiv lansarea unui nou 

plan de investiţii, de o valoare de aproximativ 50 miliarde de lei, într-un plan multianual, 

cu emiterea actului normativ al ordonanţei în cursul acestui an. 

Orban a adăugat că ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, a pregătit, împreună cu o echipă, 

un proiect de OUG privind indexarea contractelor ca urmare a creşterii preţurilor la 

materialele de construcţie cu o formulă care se aplică la fiecare decontare de situaţii de 

lucrări şi care ia în calcul o formulă care să cuantifice atât creşterile, cât şi scăderile de 

preţuri la diferitele materiale de construcţie. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîțu: Oamenii se vaccinează şi apoi primesc un voucher în 

valoare de 100 lei 

Guvernul va demara proiecte pilot cu vouchere în valoare de 100 de lei şi o loterie 

pentru vaccinați.  

Coaliţia de guvernare a agreat, marţi, demararea proiectelor pilot privind vouchere 

acordate celor care se vaccinează, a anunţat, la finalul şedinţei, premierul Florin Cîţu. 

Anterior, Ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă, anunțase că se vor oferi bonuri de masă și, 

de asemenea, se caută posibilitățile tehnice pentru organizarea unor loterii la care să fie 

înscriși cei care deja s-au vaccinat. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/ioana-mihaila-bonuri-de-masa-pentru-cei-care-se-vor-vaccina-anti-covid-si-loterii-pentru-cei-care-deja-au-facut-o-1629097
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"Am fost de acord să începem proiectele pilot, să vedem cum vor funcţiona ele, cu 

vouchere în valoare de 100 de lei şi o loterie", a precizat premierul. 

Florin Cîțu a adăugat că programul privind voucherele va fi gestionat de Ministerul 

Sănătăţii, iar loteria va fi analizată în perioada următoare. 

"Vom vedea în funcţie de cum merg proiectele. În iarnă au mai fost astfel de programe, 

am alocat sume pentru medicii de familie, ştiţi foarte bine, acolo sumele n-au fost 

cheltuite. Atunci, propunerea mea în coaliţie a fost să pornim cu un program mai mic. 

Dacă sursele vor fi epuizate, vom aloca resurse mai multe. Aştept actul normativ, să fie 

aprobat în şedinţă de guvern. Cred că o să fie HG. Oamenii se vaccinează şi apoi primesc 

un voucher în valoare de 100 lei. Loteria încă nu ştim cum va funcţiona. Vor fi alocate 

resurse şi vom vedea care va fi schema, vom discuta cu experţii, cei care fac loterii. Ne 

vom uita la sistemul deja implementat de ANAF - loteria bonurilor fiscale - şi cred că de 

acolo ne vom inspira", a explicat şeful Guvernului. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul urmează să adopte un proiect de hotărâre privind Strategia 

militară a României 

Guvernul urmează să adopte, în şedinţa joi, un proiect de hotărâre pentru aprobarea 

Strategiei militare a României. 

 

"Documentul asigură direcţionările necesare până în 2024 şi fundamentează, în acelaşi 

timp, bazele transformării durabile a Armatei până în anul 2040. Strategia militară preia 

din strategiile anterioare o serie de elemente de continuitate, în special în ceea ce 

priveşte garanţiile de securitate oferite de apartenenţa la NATO, UE şi parteneriatele 

strategice, de abordare a riscurilor şi ameninţărilor în context aliat, de continuare a 

programelor de înzestrare esenţiale şi a planurilor de transformare a structurii de forţe. 

Concomitent, noua strategie subliniază necesitatea inovării, adaptării şi implementării 

unor obiective pe liniile de efort ce ţin de capacitatea de reacţie a unităţilor, organizarea 

pe timp de pace şi de război, digitalizare şi utilizarea noilor tehnologii", se arată în nota 

de fundamentare a proiectului. 
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Totodată, documentul vizează "determinarea unor obiective realizabile şi asumarea 

responsabilităţii pentru îndeplinirea acestora, respectiv obiective ce pot fi finalizate până 

în anul 2024, şi anume consolidarea capacităţii de reacţie a unităţilor stabilite prin ordin, 

modernizarea sistemului de învăţământ, a sistemului de pregătire a rezervei, a sistemului 

medical şi adaptarea cadrului juridic necesar îndeplinirii misiunilor la pace, criză şi la 

război". 

 

"Complementar, liniile de efort importante se referă şi la construirea capabilităţilor cu 

dublă utilizare (dual-use), la sprijinul acordat dezvoltării industriei naţionale de apărare, 

care să susţină aceste capabilităţi, precum şi la dezvoltarea culturii de securitate şi a unei 

noi mentalităţi, în care Armata, ca principal liant al capacităţii şi unităţii statului în situaţii 

de criză, prin acţiunile sale, este responsabilă pentru rezilienţa naţională", se spune în 

document. 

 

În şedinţa de executiv urmează să fie aprobat şi un proiect de ordonanţă de urgenţă 

pentru modificarea articolului 4 din OUG nr. 52/1999 privind asigurarea unui cadru 

unitar pentru managementul proiectelor finanţate prin împrumuturi externe contractate 

sau garantate de stat, rambursabile sau nerambursabile, inclusiv privind plata 

specialiştilor români care îşi desfăşoară activitatea în cadrul unităţilor de management 

de proiect. 

 

"Prin adoptarea acestui act normativ, se va crea cadrul legal pentru angajarea prin 

examen sau concurs a personalului necesar implementării proiectelor finanţate din 

împrumuturi externe contractate sau garantate de stat, rambursabile sau 

nerambursabile. Mai mult, prin modificarea OUG 52/1999 se va asigura şi în cazul 

unităţilor de management al proiectelor posibilitatea ocupării posturilor vacante sau 

temporar vacante prin concurs sau examen. De asemenea, având în vedere nevoia 

atragerii în U.M.P. a personalului înalt calificat, cu competenţe în domeniile specifice de 

intervenţie ale proiectului, în conformitate cu prevederile legislaţiei naţionale în domeniu 

prin prezentul act normativ se creează cadrul legal pentru angajarea acestuia pe 

perioada de derulare a proiectelor, prin încheierea unui contract individual de muncă pe 

perioada determinată a proiectului, pe posturi în afara organigramei entităţii în cadrul 

căruia funcţionează UMP-ul", conform notei de fundamentare a proiectului. 
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Un alt proiect de ordonanţă de urgenţă supus aprobării în Guvern vizează transferul 

drepturilor de pensie ale funcţionarilor şi agenţilor Uniunii Europene. 

 

"Prezentul proiect stabileşte procedura de calcul şi transfer a drepturilor de pensie ale 

funcţionarilor UE către sistemul de pensii al UE, respectiv a valorii de capital a drepturilor 

de pensie ale funcţionarilor UE dobândite în România (transfer in), precum şi procedura 

de transfer către România a echivalentului actuarial, actualizat la data transferului 

efectiv, al drepturilor de pensie pentru limita de vârsta ale funcţionarilor UE, dobândite 

în cadrul Comunităţilor (transfer out). Proiectul de act normativ ia în considerare 

asigurarea transferului de la/către toate tipurile de sisteme de pensii existente în prezent 

în România, fiind propuse reglementări specifice pentru sistemul public de pensii, 

sistemul pensiilor administrate privat, sistemul pensiilor facultative, sistemul pensiilor 

ocupaţionale, sistemul pensiilor militare de stat, dar şi sistemele de pensii neintegrate 

sistemului public (avocaţi, culte, etc.)", se arată în nota de fundamentare a proiectului de 

OUG. 

 

Printr-o altă ordonanţă de urgenţă, Executivul va aproba ratificarea Acordului între 

Guvernul României şi Uniunea Internaţională a Telecomunicaţiilor privind găzduirea, 

organizarea şi finanţarea Conferinţei Plenipotenţiarilor a Uniunii Internaţionale a 

Telecomunicaţiilor. 

 

În nota de fundamentare se menţionează că adoptarea prezentului act normativ va 

asigura îndeplinirea la timp a obligaţiilor ce revin statului român ca urmare a asumării 

organizării Conferinţei Plenipotenţiarilor a Uniunii Internaţionale a Telecomunicaţiilor în 

Bucureşti, la Palatul Parlamentului, în perioada 26 septembrie - 14 octombrie 2022. 

 

Alte proiecte de hotărâre aflate pe agenda Executivului vizează declanşarea procedurilor 

de expropriere a imobilelor proprietate privată aferente unor coridoare de expropriere 

aferente unor lucrări de utilitate publică de interes naţional: "Autostrada Ploieşti-Buzău", 

"Autostrada de centură Bucureşti". 

 

De asemenea, Guvernul va aproba, prin hotărâre, Strategia de dezvoltare a sistemului 

naţional de probaţiune din România pentru perioada 2021-2025. 
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În reuniunea guvernamentală va fi adoptată şi o hotărâre privind aprobarea scoaterii din 

rezervele de stat a unor cantităţi de produse şi acordarea acestora ca ajutoare umanitare 

interne de urgenţă, cu titlu gratuit, pentru protecţia populaţiei împotriva infectării cu 

virusul SARS-CoV-2, prin amenajarea unor puncte de triaj epidemiologic la unităţi 

sanitare din judeţele Alba, Argeş, Galaţi şi Hunedoara. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Fondurilor Europene, despre cum vor fi cheltuiți banii din 

programul 2021-2027: „Vreau să dăm banii pe rezultate, nu pe hârtii” 

Ministrul Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, anunţă că Fondurile europene 2021-

2027 intră în linie dreaptă şi îşi doreşte să nu mai fie repetate greşelile din trecut. ”Insist 

să folosim costurile simplificate. Vreau să dăm banii pe rezultate, nu pe hârtii”, a 

transmis ministrul. 

 

”Fondurile europene 2021-2027 intră în linie dreaptă! (…) Programul Operaţional 

Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 (POIDS) va fi, în următorii ani, nucleul 

măsurilor integrate care contribuie direct la reducerea sărăciei şi principalul sprijin al 

grupurilor vulnerabile pentru a depăşi riscul excluziunii sociale. Este gândit aşa încât să 

aibă impact real pentru oamenii cărora le este adresat, cei mai vulnerabili”, a scris 

ministrul Cristian Ghinea pe Facebook. 

 

Acesta consider, însă, că trebuie evitate greşelile din vechiul program POSDRU. 

 

”Să evităm absorbţia de fonduri europene fără impact real. Programul, pe care îl 

finalizăm în perioada următoare, va fi exact ceea ce trebuie: are această abordare 

integrată, care permite finanţarea din mai multe fonduri, pentru ca intervenţiile să 

ajungă exact la cei care au nevoie. În plus, insist să folosim costurile simplificate. Vreau 

să dăm banii pe rezultate, nu pe hârtii”, a mai anunţat ministrul. 

 

Acesta precizează că se vor găsi ”cele mai bune soluţii”. 

 

 

https://ziare.com/cristian-ghinea/
https://ziare.com/facebook/
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”POIDS are o alocare consistentă, de 3,6 miliarde euro, este în stadiu avansat de 

elaborare, iar versiunea revizuită va fi transmisă la Bruxelles în septembrie”, a mai afirmat 

ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Dezvoltării anunţă o ordonanță care să rezolve problema 

creşterii preţurilor la materialele de construcţii 

Ministrul Dezvoltării Cseke Attila a anunţat că va prezenta coaliţiei şi Guvernului un 

proiect de act normativ care să rezolve probleme creşterii preţurilor la materialelor de 

construcţii. 

 

Ministrul susține că este vorba despre o formulă de calcul bazată pe indici ai INS care va 

fi aplicată la fiecare factură, pe baza unui act adiţional încheiat cu beneficiarul. 

 

„În urma informării pe care am făcut-o Guvernului acum o lună şi ceva, s-a stabilit un 

grup interministerial sub coordonarea Ministerului Dezvoltării pentru a analiza creşterea 

preţurilor la materialelor de construcţii. Suntem în măsură să prezentăm şi aici un 

proiect de act normativ care vine să soluţioneze această problemă şi o s-o prezentăm în 

coaliţie şi în Guvern. 

 

Importante în acest stadiu sunt principiile şi textul de la care plecăm. Sumele vor veni şi 

ele în momentul în care decidem asupra aplicării. Cel mai important lucru pentru noi e 

acela de a găsi şi noi am găsit o formulă de calcul bazată pe nişte indici ai INS care să 

permită creşterea, respectiv descreşterea în momentul în care, dacă va exista o 

asemenea situaţie, să nu mai trebuiască să intervenim periodic printr-un act normativ la 

această problematică”, a explicat marţi Cseke Attila. 

 

El a vorbit şi despre felul în care va fi aplicată această formulă de calcul şi a adăugat că 

speră ca problema să fie rezolvată pe termen mediu şi lung, astfel încât să trebuiască de 

abia anul viitor să mai fie făcută o intervenţie în acest sens. 

 

 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/consiliul-concurentei-ancheta-pretul-materialelor-constructii-explodat-1690428
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„Noi vom creiona o formulă prin care la depunerea fiecărei facturi dintr-o finanţare pe 

bugetul naţional să calculăm creşterea pe diferitele domenii de investiţii, că vorbim 

despre construcţii noi, vorbim de reparaţii, de reabilitări de clădiri, ele au coeficient 

diferit, în funcţie de indicele de la Institutul Naţional de Statistică. La fiecare depune de 

factură, pe baza unui act adiţional încheiat cu beneficiarul, vom avea această creştere 

sau determinarea preţului facturii. Este o chestiune tehnică, dar care ne ajută pe termen 

mediu şi lung, pentru că noi nu vrem să rezolvăm problema numai acum, vrem să o 

rezolvăm ca să fie rezolvată după câteva luni de creştere şi eventual anul viitor, dacă este 

o creştere sau o descreştere, să trebuiască să mai intervenim”, a conchis ministrul 

Dezvoltării. 

 

Pe 12 iulie, Ludovic Orban a anunţat că a fost luată decizia, în coaliţie, ca legislaţia în 

domeniu să fie îmbunătăţită, astfel încât să permită actualizarea valorii contractului în 

funcţie de creşterea preţului la materialele de construcţii. Liderul PNL a adăugat că 

aceasta este o problemă cu care se confruntă toată Europa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Marcel Ciolacu anunță DEZASTRUL: România s-a îndatorat foarte 

mult, FMI va veni în România 

Marcel Ciolacu, președintele PSD, a anunțat, marți seară, la România TV, că FMI va veni 

la începutul anului viitor în România pentru că deficitul bugetar este foarte mare. 

"În ianuarie o să să vină FMI. Suntem statul european cu cel mai mare deficit. Acesta 

trebuie oprit. Toată lumea a băgat bani în capital autohton, în afara României. 

Urgența este să-și ocupe funcțiile din partide. O să vedeți ce o să pățim cu valul patru 

din lipsa vaccinării. E un an ratant, cu un deficit bugetar de 10 la sută. Să vedem cu cât 

se închide euro, cred că va depăși 5 lei. 

Urmează cea mai mare inflație pe care a avut-o România în ultimii 30 de ani. 

Premierul a primit o scrisoare de la Comisie în care se spune cum trebuie să se încadreze 

România în următorii ani. Am ajuns la un grad de îndatorare pe care nu-l mai putem 

suporta. 

https://ziare.com/stiri/autostrada/lucrari-tronson-5-curtea-de-arges-autostrada-sibiu-pitesti-1693995
https://ziare.com/economie/crestere-economica/crestere-economica-consum-privat-august-2021-1693906
https://ziare.com/pnl/
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Nu mai poți mări nici un venit în sistemul bugetar", a spus Marcel Ciolacu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Doi procurori militari ar urma să lucreze la dosarul ”10 august”. 

Concluziile întâlnirii de la Parchetul General 

Protestul din urmă cu trei ani a fost reprimat dur de Jandarmerie 

Şase reprezentanţi ai unor asociaţii civice s-au întâlnit, marţi, cu prim-adjunctul 

procurorului general, Bogdan Licu, pentru a discuta despre urgentarea soluţionării 

dosarului "10 august", legat de intervenţia jandarmilor la protestele din 2018. 

 

"Noutatea pe care am aflat-o este că la Curtea supremă, astăzi, a avut loc un termen 

unde s-a judecat competenţa pentru soluţionarea acelor procese care se află la Curtea 

de Apel şi la Tribunalul Bucureşti. Competenţa a revenit, în urma deciziei Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie, Tribunalului Bucureşti. Domniile lor aşteaptă să se întoarcă dosarul cât 

mai repede, pentru că şi ultima urmă a dosarului care se găsea la Secţia parchetelor 

militare, cu acei jandarmi care au lovit, care au produs vătămări în seara şi noaptea de 10 

spre 11 august 2018, a fost luată şi ataşată dosarului care a plecat de la DIICOT. 

 

Preconizează undeva în luna septembrie să se întoarcă dosarul. Spune domnul Bogdan 

Licu că are deja o planificare în sensul de reluare de îndată a cercetărilor şi încearcă într-

un timp rezonabil echipa pe care o va forma din cei de la Secţia parchetelor militare", a 

declarat Teodor Mărieş, preşedintele Asociaţiei 21 Decembrie 1989, la Parchetul General. 

 

Traian Paparete, reprezentant al Asociaţiei civice #activag Piteşti, a anunţat că la dosar 

vor lucra doi procurori aduşi din teritoriu. "Domnul procuror Licu a spus că vor fi doi 

procurori militari noi care nu au lucrat nici la dosarul 'Revoluţiei', nici la dosarul 

'Mineriadei' şi vor fi chiar doi aduşi din ţară", a declarat Traian Paparete. 

 

 

https://ziare.com/bogdan-licu/
https://ziare.com/stiri/10-august/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/de-la-cine-primea-ordine-laurentiu-cazan-coordonataorul-interventiei-violente-din-10-august-1678918
https://ziare.com/social/stiri-sociale/de-la-cine-primea-ordine-laurentiu-cazan-coordonataorul-interventiei-violente-din-10-august-1678918
https://ziare.com/stiri/jandarmi/
https://ziare.com/stiri/diicot/
https://ziare.com/stiri/10-august/dosar-10-august-campanie-declic-procuror-general-1694515
https://ziare.com/stiri/proteste/protest-10-august-2021-trei-ani-piata-victoriei-1693945
https://ziare.com/stiri/procuror/
https://ziare.com/stiri/militari/
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Mai mulţi membri ai unor asociaţii din ţară şi diaspora, fondatoare ale Platformei 

EuroCivica, au protestat, marţi, în faţa Parchetului General pentru cercetarea şi finalizarea 

în regim de urgenţă a dosarului "10 august" 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Legea consumatorului vulnerabil ar urma să fie adoptată în 

septembrie. Termenul de intrare în vigoare va fi devansat pentru luna 

octombrie 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, îşi exprimă speranţa că proiectul de lege privind 

stabilirea măsurilor de protecţie socială pentru consumatorul de energie vulnerabil, aflat 

în prezent în Parlament, va fi adoptat în luna septembrie a acestui an. 

 

"Este proiect de lege în Camera Deputaţilor, sper să fie aprobată în luna septembrie, să 

putem oferi această protecţie, devansa termenul de intrare în luna octombrie a anului 

acesta şi să avem o protecţie atât pe gaze naturale, pe energie electrică, pe lemn de foc, 

că populaţia se încălzeşte cu diverse... asta este o soluţie să venim să ajutăm persoanele 

care au nevoie cu adevărat”, a declarat Virgil Popescu, marţi seară, într-o emisiune la 

Antena 3. 

 

Conform ministrului, actul normativ ar urma să se aplice începând cu septembrie 

2022 pentru iarna 2022-2023, însă acest termen ar trebui devansat, pentru că la 

momentul la care proiectul de lege a fost trimis în Legislativ nu se prevedea reluarea 

activităţilor economice care au dus la creşterea tarifelor energiei şi gazelor pe pieţele 

internaţionale. 

 

Conform proiectului de lege privind stabilirea măsurilor de protecţie socială pentru 

consumatorul vulnerabil de energie realizat de Ministerul Muncii, consumatorii 

consideraţi vulnerabili pot primi ajutor pentru încălzirea locuinţei cu energie termică în 

sistem centralizat, pentru gaze naturale pentru energie electrică sau combustibili solizi 

şi/sau petrolieri. 

 

 

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/stiri/gaze/
https://ziare.com/economie/criza-energie/crestre-preturi-energie-europa-1693912
https://ziare.com/economie/criza-energie/crestre-preturi-energie-europa-1693912
https://ziare.com/social/energie/energie-gaze-scumpiri-facturi-romani-1694533
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Venitul mediu net lunar până la care se acordă ajutorul pentru încălzire este, conform 

proiectului, de 810 lei/persoană în cazul familiei şi de 1.445 lei în cazul persoanei 

singure. 

Valoarea de referinţă, în funcţie de sistemul de încălzire utilizat este, conform aceluiaşi 

proiect, de 250 lei/lună pentru gaze naturale; de 500 lei/lună pentru energie electrică şi 

de 80 lei/lună pentru combustibili solizi şi/sau petrolieri. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Prețul la energia termică va crește cu cel puţin 20% în această iarnă. 

"Plafonarea facturilor la lumină și gaze ar fi o decizie dezastruoasă" 

În anul 2021, prețul final mediu al gazelor a crescut cu circa 60% față de anul 2020, 

pentru consumatorul final FOTO asociatiaenergiainteligenta.ro 

Asociația Energia Inteligentă (AEI) a prezentat în repetate rânduri pericolul creșterii 

prețului la toate formele de energie. Pe această cale, a solicitat, de urgenţă, autorităților 

măsuri care să elimine atât abuzul unor furnizori asupra consumatorilor, cât și politici 

publice care să prevină / să diminueze creșterea prețului la energie. 

 

În anul 2021, la consumatorul final, prețul final mediu al gazelor a crescut cu circa 60% 

față de anul 2020, iar prețul final mediu al energiei electrice a crescut cu circa 25% față 

de anul 2020. Urmează ca, în curând, să fie anunțate creșterile de preț la energie termică, 

care depind de păstrarea nivelului subvențiilor, dar care probabil, nu vor fi mai mici de 

20%. 

 

“Având în vedere tendințele menținerii creșterii prețului la gaze naturale și energie 

electrică cel puțin până în primăvara 2022, Asociația Energia Inteligentă solicită 

Guvernului elaborarea unui Plan de Măsuri de Urgență Energetică, unde că primă 

măsură solicităm eliminarea/diminuarea TVA – ului aplicat gazelor naturale, energiei 

electrice, energiei termice și lemnului de foc pentru perioada octombrie 2021 – aprilie 

2022. O astfel de măsură ar reduce impactul creșterii prețurilor medii la consumatorul 

final la gaze de la cca. 60% la cca. 46% la gaze și de la cca. 25% la cca 12% pentru 

energia electrică", precizează AEI. 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/factura-energie-electrica-contracte-noi-2021-1692502
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Măsurile au scopul de a reduce impactul prețului diferitelor forme de energie asupra 

consumatorilor și poate aduce o diminuare a inflației, dar și a scumpirilor în lanț 

determinate de creșterile uriașe ale prețurilor la utilități, contribuind la îmbunătățirea 

nivelului de trai al românilor. 

 

Mai mult, plafonarea facturilor la lumină și gaze ar fi o decizie dezastruoasă, care s-a mai 

practicat în trecut, și este una dintre cauzele situației în care se găsește Romania astăzi, 

este părerea Asociației Energia Inteligenta (AEI). 

“Plafonarea prețului aduce ca măsură imediata stoparea investițiilor, stoparea 

investițiilor creste discrepanta viitoare intre cerere și oferta, ducând la creșterea 

importurilor și la creșterea preturilor. O astfel de decizie determina deschiderea caii 

către preturi și mai mari în viitor, dar și către situații de criză determinate de diferența 

între cerere și ofertă”, a mai punctat, astăzi, 10 august, asociația. 

 

Actualmente, se încasează TVA la nivelul unor valori ale facturilor mult peste cele 

prevăzute la începutul anului, astfel, AEI considera că se poate reduce TVA pentru 

următoarea iarna până la un nivel în care nu este afectat bugetul, dar care poate 

însemnă o bula de oxigen pentru consumatori, fiind o măsură “win – win situation” (o 

situație în care câștigă ambele părți). 

 

Având în vedere că s-a depășit "limita de suportabilitate" la nivelul multor consumatori 

casnici, dar mai ales a celor noncasnici (care va fi percepută în lunile următoare), AEI 

propune realizarea unui Plan de Măsuri de Urgență Energetică, astfel încât toți 

consumatorii și toate familiile să poată face faţă acestei situații grave cu care ne 

confruntăm. 

 

Planul de Măsuri de Urgență Energetică trebuie să cuprindă: 

• elaborarea în regim de urgență a Legii anti sărăcie energetică și a consumatorului 

vulnerabil, care să prezinte măsuri concrete de reducere a sărăciei energetice și 

ajutorarea consumatorilor vulnerabili, cu intrarea în vigoare de la 1 octombrie 2021; 

• suspendarea temporară a programului Gas Release Program; 

• modificarea legii de funcționare a ANRE prin obligarea acesteia să elaboreze rapoarte 

privind prețul mediu al gazelor naturale și energiei electrice, săptămânal, bilunar, lunar 

cu publicarea acestora în maxim 3 zile de la încheierea perioadei; 

https://ziare.com/anre/
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• demararea în regim de urgență a unor controale privind verificarea unor eventuale 

practici necorespunzătoare pe piața de gaze și electricitate, 

 

Problema încălzirii pentru iarna care vine 

 

Dacă vorbim despre iarna care vine, nu vom putea discuta despre schimbări majore în 

modul în care ne vom încălzi, a mai detaliat asociația. 

 

"Cu siguranta, putem să discutăm despre consumatori din unele sisteme de termoficare 

care vor avea dificultăți în a se încălzi (peste cele din iarna precedentă, din considerente 

tehnice) și de consumatori care vor avea dificultăți în a și achita facturile (peste cele din 

iarna precedentă, din considerente economice)". 

 

Pe termen lung este esențială conștientizarea unui aspect important, rețelele de 

distribuție din România, indiferent de forma de energie (termie, electricitate, gaze) sunt 

uzate tehnic, sunt supra sau subdimensionate. 

 

“O acțiune inteligentă, ar permite că imensele investiții în aceste rețele să nu fie realizate 

doar pentru a înlocui un sistem uzat cu același tip de sistem, ci în stabilirea unui plan 

care să aducă România anului 2050 într-o poziție în care oamenii să nu mai sufere de 

frig sau să nu poată să-și achite factura, să atingem ținta de zero emisii nete în clădiri 

(NZB) și să avem suficiența resurselor. Un astfel de concept include – Local Energy Using 

(LES) – folosirea cu preponderență a resurselor energetice locale și Unique Energy Grid 

(UEG) – dezvoltarea în interiorul localităților mari a mai multor sisteme de cvartal pentru 

producerea și distribuirea căldurii și frigului cu distribuție pe orizontală către 

consumatori. 

 

O astfel de decizie ar presupune mult curaj și vă fi dureroasă pentru mulți consumatori 

din marile orașe, necesitând folosirea sistemelor actuale fără alte investii în acestea, 

până la momentul finalizării implementării construcției conceptului de UEG, care se vă 

întinde pe o perioadă estimată la 10 – 20 de ani”, au conchis cei de la AEI. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Alți 10 km de autostradă, finalizați înainte de termen. „Se lucrează la 

finalizarea celor nouă poduri și pasaje”  

Ministrul Transporturilor a anunțat miercuri, 11 august, pe pagina sa de Facebook, că 

lucrările la cei 10 kilometri de autostradă ce vor lega municipiul Târgu Mureș 

de aeroport sunt într-un stadiu avansat și vor fi finalizate la finalul acestui an, înainte de 

termen. 

 

„AVANS BUN PE ȘANTIERUL A3 TRANSILVANIA DINTRE TÂRGU MUREȘ ȘI AEROPORT 

 

Se lucrează bine pe autostrada care va face conexiunea dintre Tg. Mureș și aeroportul 

acestui oraș, ca dovadă că stadiul lucrărilor a ajuns acum la peste 70%. 

 

Segmentul de aproximativ 10 km face parte din Autostrada Transilvania Tg. Mureș - Cluj 

Napoca - Oradea. Aici se fac lucrări pe toate fronturile: 

 

➡  se așterne stratul final de uzură; 

➡  se lucrează la finalizarea podurilor și pasajelor (sunt 9, în total); 

➡  și la semi-nodul rutier de la Ungheni + cele 2 sensuri giratorii prin care proiectul se 

conectează la Municipiul Tg. Mureș. 

 

Proiectul început în iulie 2020 va fi gata până la finalul anului - îmbucurător, înainte de 

termen”, a scris Cătălin Drulă pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Gheorghiță: Numărul infecțiilor crește lent, dar susținut. 81,5% din 

cazurile din ultimele săptămâni sunt la persoane nevaccinate 

Analiza privind cazurile noi de coronavirus din ultimele săptămâni arată că numărul 

acestora a crescut lent, dar susținut, a declarat marți medicul Valeriu Gheorghiță. Peste 

80% din acestea sunt la persoane nevaccinate, a mai spus medicul. 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/aeroport/
https://ziare.com/stiri/autostrada/
https://ziare.com/florin-citu/stiri-florin-citu/citu-drula-rectificare-bani-transporturi-1694485
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"Am observat în ultimele săptămâni o creștere lent progresivă, dar susținută a numărului 

de cazuri. 

Analiza INSP pe ultimele două săptămâni din iulie arată că 81,5% din cazuri sunt la 

persoane nevaccinate și 92,6% dintre decese la persoane nevaccinate. 

Se constată o creștere a numărului persoanelor care sunt tinere, din grupa 40 de ani, 

mult mai accelerată comparativ cu cele peste 40 de ani. Există o tendință de scădere a 

mediei de vârstă la persoanele confirmate, media fiind de 43 de ani, comparativ cu 48 

de ani anterior. 

La decese, tendința e de scădere a mediei de vârstă, 69 față de 71 în perioada 

anterioară. 

Mesajul nostru e pentru accelerarea și creșterea ritmului de vaccinare pentru că doar așa 

putem evita decesele și cazurile grave de îmbolnăvire. 

În ceea ce privește variante Delta acum, conform raportului INSP, până la 8 august sunt 

313 cazuri de infecție cu aceasta, cu 51 mai multe decât săptămâna precedentă, peste 

80% la persoanele nevaccinate. În total sunt 19 decese, unul la o persoană cu schemă 

completă. 

Datele din Marea Britanie, Israel, arată că vaccinarea cu schemă completă își menține 

eficiența la peste 90% pentru prevenirea spitalizării, a formelor grave și a deceselor. 

Din cele 53 teste de secventiere în perioada 2 – 8 august, 59 sunt pozitive pentru Delta, 

ponderea de pozitivare fiind de 96% față de 89 cu o săptămână în urmă. Ponderea 

cumulată Delta din totalul variantelor a crescut la 15,3% acum. 

Vaccinurile disponibile își mențin eficiența față de prevenirea formelor severe, ele reduc 

semnificativ riscul de deces", a declarat Valeriu Gheorghiță. 

(Sursa: Digi 24) 
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 România a exportat în 2021 un milion de tone de cereale și a scumpit 

pâinea 

În anul în care în România se estimează o producție record de cereale, românii plătesc 

mai mult pentru pâine.  

În anul în care în România se estimează o producție record de cereale, românii plătesc 

mai mult pentru pâine. O spun chiar și oficialii din Ministerul Agriculturii, care dau vina 

pentru scumpiri pe majorările de tarife de la curent și gaze. Ei recunosc însă și că 

România trimite peste granițe milioane de tone de cerele, pentru a importa apoi 

produse de panificație congelate.  

De la 1 iulie până în prezent, România a exportat în afara Uniunii Europene aproximativ 

1 milion de tone de cereale, arată datele Comisiei Europene. 

Mai mult de jumătate din această cantitate a fost reprezentată de orz, peste 537.000 de 

tone. România a mai exportat 430.000 de tone de grâu și circa 41.300 de tone de 

porumb. 

România este în acest moment cel mai mare exportator de cereale din UE, urmată 

fiind de Franța. 

Potrivit estimărilor celor de la Clubul Fermierilor Români, producţia totală de cereale a 

României ar putea depăși anul acesta 34 de milioane de tone.  

Aurel Simion, secretar de stat în Ministerul Agriculturii: "În costul pâinii nu avem doar 

materie primă, materia primă reprezintă un 60% din prețul de cost, mai avem și energie 

electrică, avem și transport, avem și o logistică, salarizare. După calculele 

noastre, creșterea la pâine se încadrează între 5 și 7% depinde de specialitate. Dacă 

ne uităm cât a crescut energie electrică ne dăm seama de ce s-a ajuns la o creștere a 

prețului pâinii. 

Strategia ministerului e să facem în așa fel încât producția să o folosim în interiorul țării, 

să o valorificăm și să exportăm produse finite. Mai avem însă mult de lucru până putem 

să absorbim aproape 11 milioane de tone de grâu. Avem producții record, ne încadrăm 

pe o medie bună la grâu 5300 de kg la hectar". 

(Sursa: Digi 24) 
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 România, cel mai mare exportator de oi din UE. Creștere 

semnificativă a vânzărilor în primele cinci luni ale anului 

36.060 tone de tone de ovine vii au fost vândute de România unor beneficiari din afara 

Uniunii Europene, în primele cinci luni ale anului 2021, aceasta fiind cea mai mare 

cantitate livrată pe piața extra-comunitară de un stat membru, transmite Lantul 

Alimentar. Anul trecut, în același interval, exporturile au totalizat 23.452 tone. 

Spania, țara care deține cele mai mari efective la nivel european, a vândut 10.526 t, mai 

puțin decât în 2020, când cantitatea exportată în perioada ianuarie – mai a fost 19.684 t. 

Pe locul trei s-a situat Portugalia: 9211 t în intervalul ianuarie-mai 2021, mai mult decât 

în același interval al anului trecut, 5725 t. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Forțele Navale Române se implică în protejarea mediului marin 

Forțele Navale Române se implică în protejarea mediului. În colaborare cu Comisia 

Națională a României pentru UNESCO, au lansat un proiect de responsabilizare a 

viitoarelor generații de marinari militari pentru combaterea schimbărilor climatice. 

Programul vizează protejarea oceanului, cel mai mare ecosistem al planetei. Nava școală 

Mircea va fi ambasadorul României în porturile de pe mapamond. 

Cel mai nou raport al Organizației Națiunilor Unite arată că încălzirea globală se 

accelerează, iar planeta este în suferință. Efectele sunt devastatoare, mai ales pentru 

mediul marin. 

Din acest motiv, Forțele Navale Române au lansat un proiect de responsabilitate socială, 

în cadrul programului mondial al Organizației Națiunilor Unite „Decada Oceanului 

Planetar". 

Proiectul se va desfășura până în 2030, sub patronajul UNESCO. În această perioadă, 

Forțele Navale Române vor organiza în porturi din toată acțiuni de conștientizare și vor 

căuta soluții cu partenerii de peste mari și oceane. 
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Activități de protejare a biodiversității mediului marin sunt realizate de Forțele Navale 

Române și în cadrul proiectului „Lumea de Sub Navă", împreună cu filiala Constanța a 

Comitetului Național pentru Drepturile Copilului. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 UE majorează de la 40 la 75 de milioane de euro fondurile necesare 

pentru a asigura accesul la vaccinuri al țărilor din Parteneriatul Estic 

Comisia Europeană a majorat marți de la 40 la 75 de milioane de euro pachetul de 

asistență menit să asigure accesul la vaccinuri împotriva COVID-19 în cele șase țări din 

cadrul Parteneriatului estic: Armenia, Azerbaidjan, Belarus, Georgia, Republica Moldova 

și Ucraina, potrivit mediafax.ro. 

Potrivit unui comunicat al CE, prin acest nou pachet de asistență de 35 de milioane de 

euro, UE urmărește să sporească în mod substanțial accesul la vaccinuri în regiunea 

Parteneriatului estic în contextul penuriei mondiale de vaccinuri, facilitând partajarea 

vaccinurilor de către statele membre ale UE și rambursând costurile conexe. 

Această asistență vine în completarea sprijinului acordat de UE inițiativei COVAX și 

vizează o distribuție echitabilă și transparentă a vaccinurilor în țările Parteneriatului estic. 

Aceasta se adaugă primului pachet de sprijin în cuantum de 40 de milioane de euro, 

lansat în februarie. Sprijinul UE a acoperit formarea managerilor din domeniul sănătății și 

a personalului medical implicat în campania de vaccinare, asistența logistică esențială 

pentru livrarea și gestionarea vaccinurilor și a stocurilor, datele privind vaccinarea, 

monitorizarea siguranței, acțiunile de comunicare și de implicare a comunităților, 

precum și sprijinul pentru dezvoltarea unui certificat digital privind COVID. 

„Această pandemie devastatoare de COVID-19 a supus oamenii, sistemele de sănătate și 

economiile din întreaga lume la o presiune fără precedent. Din păcate, Parteneriatul 

estic nu face excepție. UE este hotărâtă să-și ajute vecinii din est să accelereze 

vaccinarea, deoarece aceasta va avea o importanță determinantă pentru stoparea 

pandemiei și lansarea redresării socioeconomice a acestei regiuni. În felul acesta, UE se 

îngrijește de partenerii săi”, a declarat comisarul pentru vecinătate și extindere, Olivér 

Várhelyi. 
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Anul trecut, în cadrul Parteneriatului estic, UE și OMS și-au unit forțele și au lansat 

Inițiativa pentru solidaritate în domeniul sănătății, finanțată cu 35 de milioane de euro. 

Acțiunea a furnizat cantități importante de consumabile medicale în întreaga regiune, 

inclusiv peste 11 milioane de echipamente individuale de protecție, 12 000 de truse de 

laborator, peste 1 500 de ventilatoare, concentratoare de oxigen și oximetre cu 

pulsoximetre și peste 20 000 de truse de testare PCR. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


